
Äntligen genombrott i VA-frågan 
 
av Lasse Linusson, ledamot Kosternämnden 
 
Efter flera års intensivt argumenterande verkar det som om vi äntligen ser ett genombrott i 
VA-frågan! 
I vilket fall blev Kosternämndens träff med Kommunstyrelsens arbetsutskott den 27 maj ett 
bra och konstruktivt möte. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Peter Birgersson Dafteryd sammanfattade mötet i dessa 
punkter, här med mina kommentarer. 
_ Politikerna ska omgående undersöka varför Tekniska förvaltningen inte lyckats projektera 
den lågreservoar vid Ekenäs som det anslagits medel för i årets investeringsbudget  
( kommentar: byggs den kan toppar vid hög förbrukning klaras bättre – och 8-10 fastigheter 
kopplas på det kommunala nätet, dvs argumentet för nej till bygglov för permanentbostäder 
faller ) 
_ En inventering av vattentillgången på Koster, särskilt befintliga men ej registrerade brunnar 
ska göras  
( kommentar: vi får medhåll i vår kritik att konsulternas uppgifter om vattentillgång och 
kvalitet behöver ses över och förnyas, min anm ) 
_ Enskilda avlopp på Koster ska ses över 
( kommentar: miljö och byggförvaltningen arbetar förstås kontinuerligt med detta, men 
politikerna ska se om man kan prioritera Kosteröarna tismässigt ) 
_ En gemensam arbetsgrupp bildas för att se på VA-frågan: kommun, kosternämnd, 
länsstyrelse/ nationalparksförvaltning 
( kommentar: gruppen ska ha kosternämndens kritik och förslag på alternativ som några 
utgångspunkter ) 
_ Kommunen informerar om vad som händer i VA-frågan på ett sommarmöte/ö-råd. 
( kommentar: preliminärt den 7 juli ) 
_ Kommunen vill ha fortsatt samråd med Kosternämnden, vilket blir den 23 september. 
Med på träffen med kommunstyrelsens au från Kosternämnden var Göran Lyth, Helena von 
Bothmer och Lasse Linusson. 
 
 
Bilagt: 
Kosternämndens skrivelse till kommunstyrelsen om VA-frågan inför mötet 27 maj 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Till	  Kommunstyrelsen	  Strömstads	  kommun	  
27	  maj	  2015	  
	  
Med	  anledning	  av	  vattenutredningen	  för	  Kosteröarna	  
	  
Vi	  har	  under	  lång	  tid,	  flera	  år,	  framfört	  invändningar	  mot	  VA	  Masterplan	  för	  
Koster	  och	  de	  utredningsförslag	  som	  hänger	  samman	  med	  den.	  Vid	  flertal	  
tillfällen	  har	  vi	  framfört	  önskemål	  att	  få	  vara	  med	  i	  processen	  med	  framtagande	  
av	  förslag	  och	  möjliga	  lösningar	  för	  VA	  frågan	  på	  Koster.	  Denna	  förfrågan	  om	  
ett	  aktivt	  deltagande	  har	  i	  det	  stora	  negligerats	  fram	  tills	  nu	  våren	  2015.	  Vi	  är	  
tacksamma	  för	  att	  äntligen	  få	  vara	  med	  och	  ser	  med	  förhoppning	  fram	  emot	  
samarbetet.	  
	  
I	  korthet	  gäller	  vår	  huvudkritik	  	  till	  Masterplanen	  och	  utredningsförslagen	  att:	  
• det	  är	  mycket	  sårbart	  
• saknar	  ett	  verkligt	  miljö-‐	  och	  hållbarhetstänk	  
• innebär	  mycket	  höga	  kostnader	  /	  avgifter	  
• brister	  i	  sitt	  ivaratagande	  av	  lokala	  resurser	  
	  
	  
	  
Vi	  har	  ombetts	  att	  precisera	  vad	  vi	  saknar	  i	  utredningen,	  vi	  menar	  att:	  	  
	  
1.	  Juridiska	  frågor	  
• vad	  sker	  om	  den	  föreslagna	  ”engångstaxan”	  inte	  accepteras	  juridiskt?	  Hur	  

skulle	  överföringsledningen	  i	  så	  fall	  finansieras.	  
• Är	  kommunen	  verkligen	  tvungen	  att	  tolka	  §6	  så	  att	  ett	  helt	  nytt	  

verksamhetsområde	  bildas	  för	  Kosteröarna.	  Hur	  stämmer	  det	  överens	  
med	  övriga	  glesbygder,	  kustsamhällen	  i	  Sverige?	  	  

	  
2.	  Brister	  i	  utredningen	  	  
• kopplat	  till	  ett	  levande	  helårssamhälle	  behövs	  strategin	  på	  både	  lång	  och	  kort	  

sikt	  beskrivas,	  alltså	  tydliggöra	  vad	  som	  sker	  på	  kort	  sikt	  vid	  ett	  eventuellt	  
beslut	  om	  överföringsledning.	  Vilka	  tidsramarna	  är,	  hur	  det	  kommer	  att	  
påverka	  lokalsamhället,	  dess	  utveckling	  och	  beredskap	  att	  ta	  emot	  gäster	  
till	  bl.	  a	  Kosterhavet.	  Hur	  eventuella	  beslut	  på	  lång	  sikt	  påverkar	  
samhällsutvecklingen.	  Detta	  i	  synnerhet	  genom	  att	  beakta	  de	  höga	  
kostnaderna	  som	  medföljer	  utredningens	  huvudförslag	  

• i	  detalj	  gå	  genom	  utredningens	  ingångssiffror	  och	  koppla	  till	  tidigare	  
utredningar	  samt	  lokal	  kännedom	  och	  analyser	  (se	  ovan)	  av	  vattenkällor	  



och	  framtida	  vattenförbrukning	  
	  
3.	  Genomföra	  en	  aktuell	  och	  mer	  detaljerad	  bild	  av	  hur	  det	  ser	  ut	  på	  
Kosteröarna	  idag	  genom:	  
• inventering	  av	  befintliga	  brunnar	  (grävda	  och	  borrade);	  kvalitet	  och	  

kvantitet/kapacitet	  
• inventering	  av	  befintliga	  enskilda	  avloppsledningar	  och	  va-‐anläggningar	  
• göra	  ett	  förtydligande	  av	  hur	  ledningsdragningen	  ser	  ut	  på	  öarna	  
• lösa	  problemen	  kring	  inläckage	  av	  dagvatten	  i	  va-‐systemet	  
	  
	  
4.	  Analys	  av	  andra	  tekniker	  än	  de	  föreslagna	  två	  i	  utredningen,	  nämligen:	  
• Användning	  av	  ytvatten,	  regnvatten	  för	  del	  av	  förbrukningen	  i	  hushållen	  
• genomföra	  dellokala	  lösningar,	  dvs	  lösa	  problem	  om	  brister	  stegvis	  på	  Koster.	  

På	  så	  sätt	  är	  det	  möjligt	  att	  hela	  tiden	  finna	  småskaliga	  och	  innovativa	  
lösningar	  för	  delområden	  på	  Koster.	  	  

• Uttransport	  av	  vatten	  under	  ett	  par	  korta	  sommarveckor,	  på	  godsfärja	  
anpassad	  för	  ändamålet	  

• Ta	  in	  ny	  information	  om	  avsaltningsanläggningar	  
• Spara	  färskvatten	  
• fler?	  
	  
5.	  Samarbeten	  
• Hitta	  kompetens	  inom	  bl	  Naturvårdsverket,	  projekt	  Fossilfritt	  

Koster/Strömstads	  akademi,	  Skärgårdarnas	  Riksförbund	  mfl.	  och	  skapa	  
samarbeten	  för	  att	  finna	  nya	  möjliga	  strategier,	  lösningar	  och	  förslag	  	  

• Koster	  kan	  utgöra	  ett	  ”projekt”	  alltså	  behandlas	  separat	  med	  målsättning	  att	  
finna	  ”alternativa”	  lösningar	  

• Etablering	  av	  parallella	  vattensystem	  i	  nybyggen;	  svartvatten,	  gråvatten;	  
regnvatten/ytvatten	  och	  grundvatten	  

	  
Vi	  är	  från	  Kosternämndens	  sida	  mycket	  positiva	  till	  att	  det	  bildas	  en	  
arbetsgrupp	  tillsammans	  med	  Kommunen	  i	  frågan.	  Vi	  vill	  också	  under	  
sommaren	  arrangera	  ett	  stormöte	  för	  att	  informera	  fritidsboenden	  och	  då	  
önskar	  vi	  att	  kommunen	  är	  representerade.	  	  
	  
Kosternämnden	  
maj	  2015	  
 
 
 


